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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Mely készült 2019. január 22.-én Bér Község Önkormányzat Képviselő testületének nyílt 
üléséről. 
 
Jelen vannak:Maczó László polgármester 
  Matics János alpolgármester 
  Kmety Mihály képviselő 
  Sulyan András képviselő 
   
   
 
Meghívottak: Várnai Ildikó jegyző  
 
Maczó László: Tisztelettel köszöntöm a testület tagjait. Megállapítom, hogy a Képviselő-
testület 5 tagjából 4 jelen van, így az ülésünk határozatképes. 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javaslom Sulyan András képviselőt, jegyzőkönyvvezetőnek Várnai 
Ildikó jegyzőt. 
 
 
A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta Várnai Ildikót jegyzőkönyvvezetőnek,   
Sulyan András képviselőt a jegyzőkönyv-hitelesítőjének. 
 
Ezután a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjára. 
 
1./ 2019 első félévében megjelenő pályázati felhívások a “Magyar Falu Program “ 
megvalósítására.  Az alapprogramok kereteinek megbeszélése. 
Előterjesztő: Maczó László polgármester 
 
2./ A Héhalmi önkéntes tűzoltóság támogatásáról szóló döntés, a Dél nógrádi Települések 
Egyesületének javaslata alapján. 
Előterjesztő: Maczó László polgármester  
 
3./”Kiegyenlítő bérrendezési alapból nyújtható támogatás” megnevezésű pályázati 
lehetőség megtárgyalása. 
Előterjesztő: Maczó László polgármester  
 
4./ Egyebek 
A napirendet a képviselő testület egyhangúlag elfogadta. 
 
1./ 2019 első félévében megjelenő pályázati felhívások a “Magyar Falu Program “ 
megvalósítására.  Az alapprogramok kereteinek megbeszélése. 
 
Maczó László: 
Ezek még általános célkitűzések. A keretösszeg 150 milliárd forint, ami természetesen országos 
adat, de azért mond valamit arról, hogy a vidékfejlesztési szándék a kormányzat részéről 
nagyon komoly. Az első kiírások februárban jelennek majd meg, akkor talán pontosabba 
tudunk tervezni. Amiket eddig hallottam, az főként helyi közösségi terek fejlesztését célozza 
meg, történelmi egyházak bevonásával. Helyi identitástudat erősítése stb. 
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Matics János: 
Szerintem az egyházaknak van sok egyéb lehetőségük pályázatra, ebből a forrásból olyat kéne 
fejleszteni, ami a faluért van. 
 Maczó László: 
Igen, szerintem is elsősorban a polgármesteri hivatal épületének felújítását kellene 
szorgalmazni. Az energetikai pályázaton nem tudtunk indulni, mert alacsony a rezsiköltségünk, 
de talán ez a kiírás lehetővé teszi. 
 
Matics János: 
Az óvoda felújítására is mindenképpen kell pályázni. Ezeken kívül még a járda és útépítésnek 
van látszata, és ezekre is nagy szükség lenne. 
 
Maczó László: 
Sajnos járdaépítést csak anyaggal támogatnak, munkadíjra nincs keret,de folyamatosan 
figyeljük a kiírásokat és ha tudunk konkrétumot, ismét a testület elé hozzuk. 
Addig dönthetünk a fontossági sorrendről. 
 
A képviselő-testület 4 igen, szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 

 
1/2019.( I.22.) számú képviselő-testületi határozata: 

/falumegújítási pályázat, fontossági sorrend./ 

1./Bér Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, hogy a 
„Magyar Faluprogram” keretében kiírásra kerülő pályázati lehetőségek közül elsősorban a 
polgármesteri hivatal épületének felújítását, belterületi útfelújítást, illetve az óvoda épületének 
felújítását célozza meg. 

 
Felelős: polgármester 
Határidő: folyamatos 
 
(az ellenőrzési terv a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
2./ A Héhalmi önkéntes tűzoltóság támogatásáról szóló döntés, a Dél Nógrádi Települések 
Egyesületének javaslata alapján. 
 
Maczó László: 
Önök előtt van a kérelem, és a Dél Nógrádi Települések Egyesületének javaslata. A Tűzoltó 
autó teljes felszereléséhez szükséges összeget osztották fel a települések között lakosságszám 
arányosan. Ez Bér esetében 48.300 forintot jelent. Nem teljesen egyértelmű, hogy ezt biztosan 
a településeknek kell összeadniuk, de nem nagy összegről van szó, így javaslom én is a 
támogatás megítélését. Leginkább azért, mert az összes többi önkormányzat, Vanyarc 
kivételével, már át is utalta a ráeső összeget. 
Van még tagdíjtartozásunk is, ami szintén nem nagy összeg, hiszen évi 5000 forintról 
beszélünk, így azt is ki fogjuk fizetni. Ez összesen 30.000 forint. 
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A képviselő-testület 4 igen, szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 

2/2019.( I.22.) számú képviselő-testületi határozata: 
/Héhalom önkéntes tűzoltóság támogatása/ 

1./Bér Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, hogy a 
Héhalmi Önkéntes Tűzoltó Egyesület eszközbeszerzésének támogatására 48.300 forint, 
támogatást biztosít saját költségvetése terhére. 

2./Bér Község Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, hogy gondoskodjon a 
támogatási összeg átutalásáról. 

 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
 
3./”Kiegyenlítő bérrendezési alapból nyújtható támogatás” megnevezésű pályázati 
lehetőség megtárgyalása. 
 
Maczó László: 
Van itt még egy pályázati kiírás, mely szerint lehetősége van pályázatot benyújtani a 
kiegyenlítő bérrendezési alapból történő támogatásra azoknak a székhely települési 
önkormányzatoknak ahol az adóerőképesség nem haladja meg az egy főre eső 38.000. forintot, 
az önkormányzati hivatal dolgozóinak bérrendezésére. Mivel a közös hivatalt fenntartó 3 
önkormányzat egyikénél sem éri el még a 10.000 forintot sem az adóerőképesség , így 
dolgozónként 800.000 forint éves támogatási összegre lehet benyújtani az igényt, de csak abban 
az esetben, ha mind három testület döntést hoz arról, hogy 2019 ben, a jelenleg 38.650 forintos 
illetményalapot felemeli minimum 46.380 forint összegre.  
 
Matics János: 
Ha megemeljük az illetményalapot, az jelent béremelést a dolgozóknak? 
 
Várnai Ildikó: 
Mivel a szorzók nem változnak, így a középfokú végzettségű köztisztviselők bére még 50.000 
forintos illetményalap esetén sem éné el a garantált bérminimumot. Amennyiben nyertes lesz a 
pályázat, úgy az elnyert összeg arra lesz elég, hogy a közös hivatal dolgozóinak béréhez az 
önkormányzatoknak ne keljen hozzájárulniuk, mert fedezné a közös hivatalra kapott támogatás 
a kiegészítéssel. 
 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

3/2019.( I.22.) számú képviselő-testületi határozata: 

/Döntés köztisztviselői illetményalap emeléséről./ 

1./Bér Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, hogy 
pályázatot kíván benyújtani a kiegyenlítő bérrendezési alapból nyújtható támogatásra. 

2./ Bér Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2019. január 1.-től 2019 évre vonatkozóan a 
Vanyarci Közös Önkormányzati Hivatal köztisztviselőinek illetményalapját 50.000 forint, azaz 
ötvenezer forint összegben állapítja meg. 
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Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
 
4./ Egyebek 
 
Maczó László: 
Három helyről kértünk és kaptunk árajánlatot, a téli rezsicsökkentésben részesíthető 
háztartások tüzelőanyag támogatására vonatkozóan. Bér településen mindenki fát kért. 
A támogatás összege nem tartalmazza a házhozszállítást, így arról az igénylőnek magának kell 
gondoskodnia . A  három ajánlattevő közül kettő vállalta azt is, hogy az igényelt mennyiséget a 
településünkre szállítja térítésmentesen. Az egyik ajánlat fűrészelt darabolt tűzifára, illetve 
méter hosszú hasított tűzifára vonatkozik, a másik kettő fa brikettre. 
Szerintem az ár mellett, a legfontosabb mérlegelési szempont, hogy az igénylőknek, 
a lehető, legegyszerűbb legyen az elszállítás. Sokuknak nincs gépkocsijuk, és bár nagy segítség, 
hogy nem kell másik településre menniük, de fontos, hogy a településen lévő deponáló helyről 
mihamarabb és könnyen szállítható legyen. Ez jelentős könnyebbség lenne, hiszen egy helyről 
vihetnék haza az arra jogosultak, és nem kellene elmenniük érte, mondjuk a legközelebbi 
TÜZÉP-re vagy bárhová máshová, akivel esetleg szerződést kötnénk. 
 
Kmety Mihály: 
A fa brikettet támogatom. Sokkal nagyobb a fűtőértéke, és könnyebb szállítani. Ha biztosítunk 
helyet a lerakásra, onnan 1-2 napon belül minden jogosult haza tudja vinni. A Nyírségi 
Bioenergia árajánlata a legkedvezőbb, javaslom a velük történő szerződéskötést. 
 
 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

4/2019.( I.22.) számú képviselő-testületi határozata: 

/Téli rezsicsökkentésben érintett háztartásokra vonatkozó döntés/ 
 

Bér Község Önkormányzat Képviselő-testülete szerződést kíván kötni a  nyírségi bioenergia 
kft-vel a téli rezsicsökkentés keretében kiosztható fabrikett szállítására. 
A szállítandó mennyiséget igénylőnként 150 kilógóramban határozza meg. Azaz összesen 
7.950  kilogramm fabrikett településre szállítására ad megbízást 53 igénylő részére. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: folyamatos 
 
 
 
Maczó László: 
A szociális tűzifa is kiszállításra került, így azt is nemsokára ki tudjuk majd osztani. Remélem 
ez a mennyiség már elegendő lesz legalább erre a fűtési szezonra. 
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Mivel több napirendi pont nincs, így a polgármester megköszönte a részvételt, és az ülést 
bezárta. 

 
 

 
Kmf. 

 
------------------------   -------------------------- 
     Maczó László                   Várnai Ildikó 

polgármester                       jegyző 
 

----------------------------------------------------- 
   Sulyan András 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 


